
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  
 
készült Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 2010. december 16-
án megtartott üléséről. 
 
Jelen vannak: Franka Pál Tibor polgármester, 

Kiss Károly alpolgármester,  
Farkas Zsuzsanna, Kovács Antal, Kóbor Tamás, Mayer Endre Gyuláné, 
Mácsai-Krizsán Marianna, Nagy Anna, Palotai László, Varga-Szabó Anikó 
és dr. Vaszil László képviselők 

Hiányzik: Szabó Éva képviselő 
 
Tanácskozási joggal jelen vannak: 
Oláh János jegyző minden napirendnél 
Bene Andrea irodavezető minden napirendnél 
Fülöp Anna irodavezető minden napirendnél 
Bondorné Kisbenedek Éva irodavezető minden napirendnél 
 
Meghívottak: lakosság részéről: 35 fő 
 
Franka Pál Tibor polgármester üdvözli a megjelent képviselőket és a megjelenteket. 
Megállapítja, hogy a 11 testületi tag közül 10 testületi tag megjelent, így az ülés határozat-
képes, azt 15 órakor megnyitja. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Rendhagyó testületi ülésre kerül sor, amelynek oka, kez-
deménye az a kerepesi összefogás, amely nagyon komoly eredményt hozott, és komoly 
megbecsülést jelenthet kerepesi honfitársaim számára, és köszönet érte. Mint emlékeznek, 
az iszapkárosultak javára, mint annyi helyen, nálunk is indult gyűjtés, az új képviselő-
testület kezdeményezésével mindenki lemondott egy havi tiszteletdíjáról, valamint Kerepes 
lakosságának önzetlen gyűjtésével. Akkor az volt az elhatározás, és úgy látom a jelenlegi 
mozgástereket figyelve az iszapkárosultak ügyében helyes döntésünk az volt, hogy nem 
fizetjük be valamely szervezetnek, jótékonysági intézménynek, hanem alpolgármester urat 
leküldtem Devecserre, hogy nézzen utána, hogy a sajnos sok rászorult közül melyik család 
lenne alkalmas arra, hogy Kerepes szimbolikusan a Kerepes által összegyűjtött adomá-
nyokból örökbe fogadja ezt a családot. Még kritérium volt az, hogy nem az számít első 
sorban a mi véleményünk szerint, hogy ki mennyire ráutalt, ki mennyire dolgozik vagy 
nem dolgozik, hiszen akik ezt a tragédiát elszenvedték, az életükben a szociális helyzetük, 
munkabírásuk vagy kerülésük milyen arányban áll, az a tragédiának a nagyságát nem befo-
lyásolja. Olyan családot keressünk, amelynek tagjai ott akarnak maradni, mert ott képzelik 
el a jövőjüket, gyermekeket nevelnek, tisztességesek, lehetőleg dolgoznak. Ezek voltak az 
elsődleges szempontok, amelyek a kiválasztást motiválták. Alpolgármester úr többekkel 
egyeztetett, több családnál is járt, és végül megszületett a döntés, és elindultunk Devecser-
re, mert ezt az adományt, amelyet egy család kapott, kiegészítette Kerepes egy olyan el-
képzeléssel, hogy a kerepesi iskolások illetve kerepesi óvodások, a szülők, a hivatal dolgo-
zói, óvónők, tanárok mindenki süt-főz, ajándékokat gyűjtöttünk. Autóbusszal indultunk és 
vittük a több mint egymillió ötszázezer forintos segítséget a kiválasztott családnak, más-
részt pedig süteményt, ajándékot, könyveket, csokoládét a devecseri iskolába, ahol nagyon 
sokan vártak bennünket és ahol műsort is adott a Kisvirág Táncegyüttes. Sajnos nagyon 
csúszós volt az út, ettől sok szülő megrettent az indulás reggelén, így a második osztályos 
tanulók az általuk készített műsort nem tudták bemutatni, mert a szülők nem engedték el 
őket. A kerepesi iskola nagy sikert aratott Devecserben. A második osztályosok most fog-
ják bemutatni műsorukat, amit nem tudtak Devecserben bemutatni. Én pedig bemutatom 
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Önöknek azt a családot, amelyet Kerepes szimbolikusan és tisztelettel örökbe fogadott, a 
Pintér család.  
 
Pintérék bemutatkoztak néhány szóba, megköszönték mind az anyagi mind az erkölcsi 
támogatást.  
 
Széchenyi István Általános Iskola, Alapfokú Művészetoktatási Intézmény és Pedagógiai 
Szakszolgálat 2. osztályos tanulóinak műsora.  
 
Franka Pál Tibor polgármester megköszöni az előadást, valamint elköszön a Pintér család-
tól.  
 
15.40 perckor szünet elrendelése 16.00 óráig.    
  
Franka Pál Tibor polgármester folytatva a képviselő-testületi ülést, javaslatot tesz a jegy-
zőkönyv hitelesítőkre. 
 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete 11 igen szavazattal, ellenszavazat 
és tartózkodás nélkül a jegyzőkönyv hitelesítőre tett javaslatot az alábbiak szerint elfogad-
ta: 
 
Jegyzőkönyv hitelesítők:  dr. Vaszil László és Farkas Zsuzsanna képviselők. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Ezek után pedig térjünk át a napirendi pontokra. Az első 
napirendi pont a devecseri család bemutatkozása volt. A harmadik napirendi pontot nem 
terjesztem a testület elé, mert időközben kaptam a busz üzemeltetőtől egy levelet, amely-
ben a nehézségekre hivatkozik, az APEH ellenőrzésekre és az állami támogatás megcsap-
panására, a két dolog nem tud így találkozni egymással, ezért a legközelebbi ülésen a busz 
üzemeltetője és ez a rendelet-tervezet majd együtt kerül a testület elé. A hatodik napirendi 
pontban megjelölt építményadó rendelet-tervezetet szintén nem terjesztem elő, helyette a 
kommunális adó rendeletünk módosítását kérem megszavazni. A tizenkettedik napirendi 
pont a Babaliget-bölcsőde közbeszerzési eljárás eredményének megállapítása lett volna, de 
sajnos ezt sem tudom előterjeszteni a testületnek, mert ma történt meg a bontás, és most 
közlöm a testület tagjaival, hogy jövő héten kedden, 21-én délután három órára rendkívüli 
testületi ülést hívok össze, mert a mai bontást követően kerül sor a tárgyalásokra, és akkor 
döntenünk kell a határidőkre tekintettel. Aki a módosítással egyetért, kérem kézfeltartással 
jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül Kerepes Nagyközség Ön-
kormányzat Képviselő-testülete a napirendi pontok módosítása tárgyában az alábbi határo-
zatot hozta: 
 
 

262/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete elfo-
gadja a napirendi pontok módosítására tett javaslatot és nem 
tárgyalja a meghívóban szereplő 3., 6., és 12. napirendi pon-
tot. 

 

Határidő: azonnal 

Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 
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Franka Pál Tibor polgármester javaslatot tesz a módosított napirendi pontokra, amelyet a 
képviselő-testület 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbiak sze-
rint elfogadott: 
 
N a p i r e n d :  E l ő t e r j e s z t ő : 
1. Pintér József és családja bemutatása Franka Pál Tibor pol-

gármester 
2. Rendelet-tervezet a teherforgalom szabályozásáról Franka Pál Tibor pol-

gármester 
3. A lakások bérletéről szóló 26/2005.(X.27.) rendelet hatá-

lyon kívül helyezése 
Franka Pál Tibor pol-
gármester 

4. A helyi iparűzési adóról szóló 3/2010.(I.28.) rendelet mó-
dosítása 

Oláh János jegyző 

5. A magánszemélyek kommunális adójáról szóló 
4/2033.(III.27.) rendelet módosítása 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

6. Kerepes Nagyközség Alföldi utca-Halász utca-Mező utca-
Madarász János utca által határolt terület TSZT mó-
dosítása, szabályozási terv és HÉSZ módosítása 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

7. Tájékoztatás az Önkormányzat 2010. I-III. negyedéves 
gazdálkodásáról 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

8. Kerepes Nagyközség Önkormányzatának 2011. évi költ-
ségvetési koncepciója 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

9. Kerepesi Községszolgáltató Nonprofit Kft. Felügyelő Bi-
zottságába tag delegálása 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

10. Faluház közbeszerzési eljárásához hivatalos közbeszerzési 
tanácsadó kiválasztása 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

11. Szilas-Menti Ivóvízminőség-javító Önkormányzati Társu-
lás társulási megállapodása ellen tett törvényességi 
észrevétel 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

12. 2. számú házi gyermekorvosi feladat ellátása Franka Pál Tibor pol-
gármester 

13. 1. számú háziorvosi körzet háziorvosi feladat-ellátása Franka Pál Tibor pol-
gármester 

14. Egyes szociális és egészségügyi kérdések rendezése Franka Pál Tibor pol-
gármester 

15. ZÁRT ülés Forrás Művelődési Ház vezetőjével kapcsola-
tos munkáltatói ügy 

Franka Pál Tibor pol-
gármester 

16. Szilas Tv támogatása Franka Pál Tibor pol-
gármester 

 
2. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
önkormányzati rendelet-tervezete a teherforgalom szabályzásáról (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Arról van szó, hogy Kerepesen a különböző teherautók 
nagyságuktól függetlenül bárhol, bármikor behajtanak és tesznek tönkre szilárd utat, új 
utat, régi utat, föld utat. Nincs és nem is volt szabályozása ennek a kérdésnek, aminek elég 
komoly költségvonzata is lesz, amennyiben ezt megszavazzuk, mert táblákat kell kihelyez-
ni ahhoz, hogy a rendelet utána érvénybe tudjon kerülni. Behajtási engedélyek kiadására 
legyen alkalmas az önkormányzat, és ezért megfelelő díjtételeket tudjon beszedni, és ilyen 
sem volt Kerepesen idáig. Illetékes bizottság tárgyalta. 
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Mácsai-Krizsán Marianna képviselő: Ahogy az előző testületi ülésen is elmondtuk, az 
alapkoncepció az volt, hogy Kerepes területére, egyetlen egy útjára se tudjanak bejönni 7,5 
tonnánál nagyobb teherbírású gépkocsik. Ezt úgy próbáltuk kiküszöbölni, hogy minden, 
Kerepesre bevezető útra korlátozva lesz a teherforgalom. A másik az, hogy bizonyos 
szempontokat figyelembe véve, egyes utcákat 3,5 tonna teherbírásra korlátoztuk. A mel-
léklet tartalmazza ezeket az utcákat.  
 
Oláh János jegyző: Egy kiegészítés, hogy ez, a 3-as útra nem vonatkozik.  
 
Mácsai-Krizsán Marianna képviselő: Igen, helyesen ez úgy lesz, hogy önkormányzati 
tulajdonú útra nem hajthat be engedély nélkül 7,5 tonnát meghaladó teherbírású gépkocsik.   
 
Franka Pál Tibor polgármester: Aki ezzel egyetért, kérem tegye fel a kezét. 11 igen sza-
vazattal ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képvi-
selő-testületének önkormányzati rendelet-tervezete a teherforgalom szabályzásáról tárgyá-
ban Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
25/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

a teherforgalom szabályozásáról 
 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
3. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testületnek a 
lakások bérléséről szóló 26/2005.(X.27.) rendeletének hatályon kívül helyezése (írás-
ban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
  
Franka Pál Tibor polgármester: Jegyző úr? 
 
Oláh János jegyző: Csak annyiból szükséges tárgyalni, a döntést meghozni, hogy a lakás-
törvény szerint csak azok az önkormányzatok kötelezettek rendelet alkotásra, ahol több 
mint 20 lakás áll az önkormányzat tulajdonában, mi ezt a számot nem érjük el, ezért ettől 
az időponttól kezdve nem a helyi rendelet, hanem a lakástörvény rendelkezései szerint tör-
ténnek az ingatlanok bérbe adásai.   
 
Franka Pál Tibor polgármester: Aki ezzel, és a meglévő lakásbérleti szerződéseink felül-
vizsgálatával egyetért, kérem tegye fel a kezét. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartóz-
kodás nélkül a Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testületnek a lakások bérlé-
séről szóló 26/2005.(X.27) rendeletének hatályon kívül helyezése tárgyában Kerepes 
Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
26/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

a lakások bérletéről szóló 20/2005. (X.27.) számú rendelet hatályon kívül helyezéséről 
 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Aki a felülvizsgálattal egyetért, kérem tegye fel a kezét. 
11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Kerepes Nagyközség Önkor-
mányzat képviselő-testületének a lakások bérléséről szóló 26/2005.(X.27) rendeletének 
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hatályon kívül helyezése tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-
testülete az alábbi határozatot hozta: 
 

263/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 
 

Kerepes Nagyközség Képviselő-testülete úgy dönt, 
hogy 2011. február 28-i határidővel az önkormányzat 
tulajdonában álló lakásokra és nem lakás céljára szol-
gáló helyiségekre vonatkozó lakásbérleti, illetve he-
lyiségbérleti szerződéseket 2011. február 28-i határ-
idővel – az önkormányzat ügyvédjének bevonásával – 
felülvizsgálja. 

 
Határidő: 2011. február 28. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 

4. napirendi pont tárgya: A helyi iparűzési adóról szóló 3/2010.(I.28.) rendelet módo-
sítása (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Többen felhívtak, érdeklődtek, miről van szó. Semmi féle 
iparűzési adó összegszerű módosításáról nincs szó, hanem arról van szó, hogy az előző 
kabinet az APEH-hoz rendelte befizetni az iparűzési adót, az új kabinet viszont visszaren-
deli az önkormányzatok hatáskörébe, ahol eddig is volt. Valakinek kérdése? Ha nincs, ak-
kor aki egyetért, kérem kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartóz-
kodás nélkül a helyi iparűzési adóról szóló 3/2010.(I.28.) rendelet  módosítása tárgyában 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
27/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

a helyi iparűzési adóról szóló 3/2010.(I.28.) számú rendelet módosításáról 
 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
5. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Önkormányzatának a magánszemé-
lyek kommunális adójáról szóló 4/2033.(III.27.) rendelet módosítása  
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
  
Franka Pál Tibor polgármester: A javaslat lényege az, hogy az új kormány felállásával 
bizonyára lesznek változások Magyarországon, de jelen pillanatban ezek a változások nem 
láthatóak abban az értelemben, ami a kisembereket érinti. A meghozott intézkedések és a 
meghozandó intézkedéseknek az egyéni boldogulást segítő, elsősorban anyagi jellegű 
eredményei még nem jönnek. A változások nem azonnal járnak bevétellel a családokat 
illetően, ezért a terhek egyenlőre nehezednek. Ha visszaemlékeznek, 2006-ban, a választá-
sok eredményeként az akkori testülettel és annak a testületnek a polgármestereként a 
kommunális adót tizenkettőezer forintról tizennégyezer négyszáz forintra emeltük. Ugya-
nakkor a szemétdíjnak számító 500.-Ft/hó-t eltörölte. Jelenleg, tekintettel a nehéz gazdasá-
gi helyzetre és arra, hogy Kerepesen a legfontosabb az itt élő állampolgár, ezért azt javas-
lom, hogy talán az országban egyedülálló módon a tizennégyezer négyszáz forintos kom-
munális adót mérsékeljük vissza tizenkettőezer forintra, és ezzel próbáljunk meg hozzájá-
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rulni a településen élő embereknek a nehézségeinek megkönnyítéséhez. Valakinek valami-
lyen hozzáfűzni valója?  
 
Palotai László képviselő: Mint ahogy a képviselő-testület tagjai megkapták az előterjesz-
tési javaslataimat a kommunális adó mérséklésére, én továbbra is fenntartom, azon indo-
kok alapján is, amit polgármester úr elmondott, hogy a tizennégyezer négyszáz forintos évi 
kommunális adó díját ötezer forint évi díjra mérsékeljük. Kiegészíteném még azzal, hogy 
annak idején, amikor ezt 2001-ben elhatározta az akkori testület, hogy kommunális adót 
vezetnek be, többek között azért tették, mert a korábbi években a szemét gyűjtés, szállítá-
sára szemétszállítási díjat szedett be, és nem igazán jött be kellő bevétel. Akkor úgy dön-
töttek, hogy adó formátumban beszedhetőben szedik be és akkor lehetővé válik helyi adó 
kivetése keretében kommunális adóként szedni be a díjat. Ez a díj, a beszedett kommunális 
adó, nagyon sok esetben, hosszú éveken keresztül nem fedezte a szemét szállítás, gyűjtés, 
lerakás díját, volt olyan év, hogy 20-30 milliót az önkormányzatnak még hozzá kellett ten-
nie ezen szolgáltatás kifizetéséhez. Azzal, hogy most az Ökörlelek-völgyi lerakó megnyílt 
és üzembe helyezték, és a testület az elmúlt testületi ülésen úgy döntött, hogy a Zöld Híd 
Régió Kft. végezze a gyűjtést, szállítást, lerakást és kezelést, ezáltal a lakosság fogja köz-
vetlenül fizetni ezen szolgáltatási díjakat, az Önkormányzatnak 40-45 millió forinttal több 
marad a költségvetésében, hiszen a hulladékkezelésével kapcsolatos költségeket a további-
akban nem kell fizetnie. Másrészt azzal, hogy a Zöld Híd Régió Kft. a korábbi megállapo-
dások alapján az önkormányzatnak várhatóan legalább harminc millió forintos bevétele fog 
származni, tehát együttesen azzal, hogy már nem kell a hulladék kezelési díjat fizetnie, 
közel 70-75 millió forint marad az önkormányzatnál, és tekintettel arra, hogy a nehéz gaz-
dasági helyzet a családok teherbíró képességét is befolyásolja, évi 24-28 ezer forintos hul-
ladékkezelési díjat kell fizetni háztartásonként, azért gondoltam, hogy csökkentsük a 
kommunális adót, hogy legalább ez a 24-28 ezer forint évi díj növekményt mérsékeljük le 
14-18 ezer forintos évi díjmértékre. Megteheti ezt az önkormányzat, hiszen így még min-
dig 40-45 millió forint pluszhoz fog jutni az elmúlt évekhez viszonyítva.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Azért javaslom képviselő úrnak, hogy jöjjön be, átnézzük 
mi mennyi pontosan, mert amit elmondott azok szép számok, de közel sem állnak a való-
sághoz. Az iparűzési adó attól függ, mennyi az árbevétele az adott objektumnak, amely a 
közigazgatási határon belül épül, és ezért nem lehet iparűzési adót 28 millió forintban 
megállapítani, mert az az árbevételtől függ. Kerepes abban a helyzetben van, hogy most 
már abban érdekelt, hogy minél többen hordják ide a szemetüket kötelesség szerűen és 
minél többet fizessenek érte, mert annál nagyobb lesz az iparűzési adó bevételünk. Nem 
hárítunk át semmit, mert a díj nem egyenlő az adóval. Kerepes abban a szerencsés helyzet-
ben van az országban egyedül állóan, hogy az önkormányzat magára vállalta, a minket 
megelőző Bók-féle testület rossz döntését követően a szemétdíj fizetését. Az nem válasz, 
hogy azért nem vezettek be adót, mert nem fizették a szemétdíjat az emberek. Ennél em-
bertelenebbet el sem tudok képzelni, hogy a díjat így próbálta adóra váltani. Az embereket 
arra adóval kötelezni, hogy fizessenek szemét díjat. Négy évig ezt, mintegy 180 millió fo-
rint értékben az önkormányzat felvállalta magára, segítve a lakosságnak. Ez a négy év alatt 
családonként kb. százhúszezer forintot jelentett, ami az ingatlan tulajdonosok zsebében 
maradhatott. Erre már nincsen lehetőség. Éppen ezért a szemét díj máshol az országban fel 
sem merül, hogy fizetni kell. Itt is erről van szó, de ez nem kapcsolható össze azzal, hogy 
én azt javaslom, hogy a kommunális adót csökkentsük kettőezer négyszáz forinttal. Mert 
az emberek terhei nőnek, nem a szemétdíjak nőnek, hanem általában nőnek. Jelenleg az 
adókintlévőségünk mintegy százharmincmillió forint. Én úgy gondolom, hogy meggondol-
nám ezt az egészet, mert Önök szavazták meg a társulást egy olyan helyzetben, amikor egy 
kitűnő, féláras szemétbeszállítást tudtunk végezni Kerepesről a Ker-Hu nevű bányába. Ez 
azt jelentette, miután a határunkon fekszik, Kistarcsa, Csömör, Kerepes a Ker-Hu bánya 
engedélyezése kapcsán ötven százalékos kedvezményt kapott. Önök mégis ennek ismere-
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tében megszavazták azt, hogy átmennek az ASA-hoz, amely sokkal drágábban szállította 
Kerepes szemetét, miközben az akkori önkormányzat beszavazta Kerepest a tudta nélkül 
ebbe a társulásba. Mely társulásnak Bók Károly lett az elnöke furcsa módon, mely társu-
lásnak a régi hivatalban adtak helyet. Mi négy évig küzdöttünk azért, hogy ebből a szerző-
désből ki tudjunk szállni, sajnos nem koronázhatta siker azért, mert az Önök által megkö-
tött szerződés vagy testületi döntés alapján megkötött szerződésben szerepel, hogy ha a 
szerződést valaki megszegi a társult önkormányzatok közül, az bírósági úton több száz 
millió forintra perelhető, ha pedig nem szállítjuk oda a szemetünket a szerződés értelmé-
ben, akkor pedig fizetnünk kell a fenntartási költségét a lerakónak. Ezek ilyen szigorú fel-
tételekkel mennek. Akkor kellett volna észnél lenni tisztelt képviselő úr, mi azért küzdöt-
tünk, hogy ezt csökkentsük, vagy ki tudjunk lépni ebből, mert a Ker-Hu bányában még 
mindig olcsóbban vihetnénk, ahonnan eljöttek.. Az ASA-ból azért kellett eljönni, mert az 
ASA lett volna az új lerakónak az üzemeltetője. Kerepes átmenete az ASA-hoz meggyőző-
désem szerint azért történt, mert ő lett volna az új lerakó üzemeltetője, de az Unió közölte, 
hogy külsős cég nem lehet üzemeltető. Ezért kellett létrehozni a Zöld Híd  nevű kft-t, 
amely most 105 település saját tulajdona, mint kft, és ez a Zöld Híd Kft, mint a mi tulajdo-
nunk, hordja, szállítja, ártalmatlanítja és válogatja szét a mi szemetünket. Hozzáteszem 
még, a szemétdíjjal kapcsolatban, hogy a kerepesi lerakóba 59 település hordja a szemetét, 
és mindegyiknek ennyit kell fizetnie. Ezt a nem rövid kitérőt fontosnak tartottam, hogy 
megismerje mindenki a valódi tartalmát.  
 
Kovács Antal képviselő: Egyetértek a kommunális adó csökkentésével, de nagyobb mér-
tékben, 50%-ra kellene csökkenteni.  
 
Kiss Károly képviselő: Eddig is működött a méltányosságnak az elve, ha valaki olyannyi-
ra nem tudja fizetni a kommunális adót ebben a tizenkétezer forint értékben, akkor méltá-
nyossági kérelme alapján lehet esetleg mérsékelni az adót. Vonatkozik ez főleg az egyedü-
lálló idős nyugdíjasokra, és egyéb olyan háztartásokra, ahol valóban nem tudják ezt fizetni. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Az imént mondtam, hogy jelenleg is 130 millió forint a 
hátralék, amit nem fizettek meg, és ez a kör bővülni fog. Már bírósági végrehajtókat is fog-
lalkoztatunk, mert óriási a kintlévőségünk, de természetesen aki rászorult, az méltányossá-
gi alapon, úgy, mint eddig is a segélyezések során, amiben tudunk, segítünk.  
 
Varga-Szabó Anikó képviselő: A pénzügyi bizottság tárgyalta a Palotai képviselő úr elő-
terjesztését, amelyet nem fogadott el, pontosan ilyen indokokkal. Egyhangúan olyan dön-
tést hoztunk, hogy nézzük meg pontosan a méltányosság körét, hogyan lehetne bővíteni. 
 
Dr. Vaszil László képviselő: A szemét szállítás, ártalmatlanítás egy szolgáltatás, ennek 
van egy díja. Más kérdés, hogy eddig ezt a díjat az önkormányzat fizette, és ennek a fede-
zetét pl. a kommunális adó képezte. De eddig is meg volt a díja, eddig is ki kellett fizetni.  
 
Palotai László képviselő: Nyitott ajtókat dönget azzal kapcsolatban, amit mondott. Mi az 
ASA-t nem szavaztuk meg, nagyon is ellene voltunk. Nem is volt egy szabályos döntés. 
Amikor 2006-ban megnyerte a polgármesteri tisztséget, el is mentünk és a négy pont, illet-
ve amivel eljárást lehetett volna kezdeni Bókék ellen, Ön egy órán keresztül magyarázta, 
miért nem lehet eljárást kezdeményezni ellenük. Amikor mi a döntést hoztuk, hogy a regi-
onális hulladékkezelőbe hordjuk majd a kommunális hulladékot, abban az esetben jelentős 
kedvezményeket kapott volna Kerepes lakossága, pl. fele díjért kellett volna beszállítania. 
Ennek fényében hoztuk meg a döntést, számos egyéb kedvezmény volt még benne, ami 
úgy néz ki, elveszítettünk azáltal, hogy Kerepes testülete keménykedni próbált a társulással 
kapcsolatban. Én továbbra is, visszatérve az eredeti előterjesztési javaslatomra, továbbra is 
azt mondom, hogy hozzunk egy köztes döntést, a  lakosság terhei sajnos növekednek, ezt 
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nem tudjuk elkerülni, ugyanakkor az önkormányzatnak is van szüksége a bevételre, de 
hozzunk egy köztes megoldást, és ezért javasolnám azt, hogy ötezer forintra mérsékeljük a 
kommunális adó díját, és ezáltal csak 14-18 ezer forintos tehernövekedést jelente a lakos-
ságnak. Ezt kérem a tisztelt képviselő társaimtól, hogy vegyék figyelembe és támogassák 
ezt.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Abban egyetértek mélységesen, hogy a lakosság terhei 
növekednek, azzal viszont nem, hogy semmilyen kedvezményt nem kaphatunk, mert ami-
kor egy társulásnak százöt tagja van, mindegyik önálló, egy szavazattal rendelkező telepü-
lés, ott nincsen semmiféle kedvezmény. Egységes minden. Mindenhol egyformán fizetnek 
és ettől eltérőt a társulás nem is szavazna meg. Ismét előrebocsájtom azt a javaslatomat és 
kérem erről szavazzanak, hogy aki egyetért azzal, hogy Kerepes lakossága terheinek növe-
kedése miatt Kerepes Önkormányzata úgy dönt, hogy a tizennégyezer négyszáz forintos 
kommunális adót 2011. január elsejétől tizenkettőezer forintra csökkenti, kérem kézfeltar-
tással jelezze. 9 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett a magánszemé-
lyek kommunális adójáról szóló 4/2003.(III.27.) rendelet módosítása tárgyában Kerepes 
Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi rendeletet alkotja: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
28/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

a magánszemélyek kommunális adójáról szóló 4/2003.(III.27.) számú rendelet módo-
sításáról 

 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
    
6. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Alföldi utca-Halász utca-Mező utca-
Madarász János utca által határolt terület Településszerkezeti terv módosítása, vala-
mint Szabályozási tervének és Helyi Építési Szabályzat módosításának elfogadása 
(írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
   
Franka Pál Tibor polgármester: Röviden a Szérüskert. Illetékes bizottság tárgyalta? 
 
Mácsai-Krizsán Marianna képviselő: A Szabályozási Terv módosítására szükség volt a 
terület egybefüggő rendezése és hasznosítása érdekében. A Szabályozási Terv elkészítését 
a lakosság finanszírozta, a bizottság egyhangúan elfogadta a módosítást. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Másnak kérdése? Ha nincs, aki a határozati javaslattal 
egyetért, kérem kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül a Kerepes Nagyközség Alföldi utca-Halász utca-Mező utca-Madarász János utca 
által határolt terület Településszerkezeti terv módosítása, valamint Szabályozási tervének 
és Helyi Építési Szabályzat módosításának elfogadása tárgyában Kerepes Nagyközség Ön-
kormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta és rendeletet alkotta: 

 

264/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 

Kerepes Nagyközség Képviselő-testülete az épített 
környezet alakításáról és védelméről szóló 1997. évi 
LXXVIII. törvény 7. § (3) bekezdés b./ pontjában és a 
10. § (1) bekezdésében, valamint a helyi önkormány-
zatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (1) be-
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kezdésében, továbbá az országos településrendezési és 
építési követelményekről szóló 253/1997.(XII.20.) 
kormányrendelet 3. § (2) bekezdésében kapott felha-
talmazás alapján a község településszerkezeti tervében 
foglaltak megvalósítása érdekében módosítja a 
107/2007.(VI.28.) Kt. sz. határozatát Kerepes Alföldi 
utca – Halász utca – Mező utca – Madarász János utca 
által határolt területének vonatkozásában az alábbiak 
szerint:  
 

• A Településszerkezeti Terv a jelen határozat 
mellékletét képező T-1 jelű tervlap szerint 
módosul. 

• Jelen határozat és a hozzá tartozó település-
szerkezeti tervlap 2011. év január hó 1. nap 
lép hatályba.  

• A határozatban foglaltakat a hatálybalépést 
követően induló ügyekben kell érvényesíteni. 

 
Kerepes Nagyközség Képviselő-testülete felkéri a 
polgármestert, hogy a változtatással kapcsolatos szük-
séges teendőket végeztesse el. 
 
Határidő: folyamatosan 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
29/2010.(XII.17.) önkormányzati rendelete 

Kerepes Nagyközség Helyi Építési Szabályzatáról szóló 19/2007.(VII.12.) számú ren-
delet módosítása a Kerepes Nagyközség Alföldi utca – Halász utca – Mező utca - Ma-

darász János utca által határolt terület jóváhagyásáról 
 
A rendelet a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 
 
7. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Önkormányzat 2010. III. negyedévi 
költségvetési tájékoztatója (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Olvasták, illetékes bizottság tárgyalta? 
 
Varga-Szabó Anikó képviselő: A pénzügyi bizottság támogatja és egyhangúan elfogadás-
ra javasolja a testületnek.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Másnak kérdése? Ha nincs, akkor kérem, hogy aki az 
elfogadással egyetért, kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartóz-
kodás nélkül a Kerepes Nayközség Önkormányzat 2010. III. negyedévi költségvetési tájé-
koztatója tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi hatá-
rozatot hozta: 
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265/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete az önkormányzat 2010. III. negyedévi gaz-
dálkodásáról szóló tájékoztatót elfogadja. 

 

8. napirendi pont tárgya: Kerepes Nagyközség Önkormányzat 2011. évi költségvetési 
koncepciója (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Olvasták szintén, bizottság? 
 

Varga-Szabó Anikó képviselő: A pénzügyi bizottság tárgyalta, az alábbi kiegészítő módo-
sítások történtek: a településfejlesztési bizottság elnökének javaslatára tartalékot kellene 
képeznünk útfelújításra, valamint körzetenkénti tervek megvalósítására, ezt egyhangúan 
elfogadásra javasolja a bizottság. A Palotai képviselő úr javaslatára járdaépítésre különít-
sünk el kettőmillió forintot tartalékként, ezt is egyhangúan támogatja a bizottság, valamint 
a szabályzási tervek megrendelése, adatok szolgáltatása minden ülésre a pénzügyi iroda 
részéről, bevétel-kiadás, adósságállomány alakulása, hogy minden ülésen ezt lássuk. 5 igen 
és 1 tartózkodás mellett elfogadásra javasoljuk a koncepciót.  
 
Mácsai-Krizsán Marianna képviselő: A tartalék képzés olyan célból szeretnék, ha lenne, 
ha történnek olyan előre nem látható pl. időjárás okozta károsodás, nem csak útra, hanem 
bármi másra értendő, tudjuk miből finanszírozni. A másik, hogy volt egy terv a szilasliget 
közösségi házra 2 x 2 millió forintos beruházás, de azt kihúztuk.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Van olyan képviselői javaslat, hogy a kommunális adót 
esetleg meg is szüntessük. Összeadtam, kb. harminc millió forint egy utca járdarésze, kér-
dezem, ha megszavaznánk a csökkentést, miből vennénk el ezt vagy a kétmilliós tartalé-
kot?  
 
Palotai László képviselő: Összességében kell nézni, rengeteg kötelező feladatra kell pénzt 
biztosítani, és vannak önként vállalt feladatok is. Az önkormányzatnak számos bevétele 
van, gazdálkodni kell.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Köszönöm szépen, ez elég célirányos volt, de ebből még 
pénz nem lesz. Aki az elfogadással egyetért a bizottság elnöke által felsorolt  módosító 
javaslatokkal, kérem kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózko-
dás nélkül a Kerepes Nagyközség Önkormányzat 2011. évi költségvetési koncepciója tár-
gyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hoz-
ta: 

 

266/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 
megtárgyalta és elfogadja a 2011. évre beterjesztett költség-
vetési koncepcióját. A költségvetési tervező munka és a ren-
delet-tervezet előkészítése során az alábbi alapelvek érvénye-
sítését tartja szükségesnek: 
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• A működési kiadásokat a reálisan számba vehető műkö-
dési bevételek figyelembe vételével tervezzük.  

• A köztisztviselők és közalkalmazottak személyi juttatá-
sait a jogszabályokban kötelezően előírtak szerint bizto-
sítjuk, az előirányzat a 2010. évi bértömeg bérmarad-
vánnyal csökkentett összegénél magasabb nem lehet. 

• A képviselői tiszteletdíjak 2011. évben nem emelkednek. 

• Racionális létszámgazdálkodásra törekszünk.  

• A dologi kiadások nem növekedhetnek, ez alól csak az 
energiaárak tervezése képez kivételt, itt az esetleges 
emelésekkel számolunk. 

• A vis major feladatokra (esetleges út helyreállítás stb.) 
tartalékot kell képezni. 

• Járdaépítésre 2.000.000.-Ft előirányzatot kell biztosítani. 

• A dologi kiadások között szellemi termékekre (szabályo-
zási tervek stb.) előirányzatot kell képezni. 

• Az egyéni választókerületek feladataihoz külön előirány-
zatot kell biztosítani. 

• Előző évről áthúzódó beruházásokat befejezzük. 

• A fejlesztések tekintetében a következő kiemelt célokat 
határozzuk meg: 
Babaliget Kerepesen, avagy az anti-szegregáció a böl-
csődében kezdődik         27.648.840.-Ft 
Családsegítő és Gyermekjóléti Szolgálat felújítása és 
Idősek Nappali Klubjának  
építése:                     13.545.000.-Ft 
Forrás Művelődési Ház felújítása és bőví- 
tése             38.859.000.-Ft 
Szondi, Wéber E. út építése:              41.327.000.-Ft 
Iskolaépület komplex energetika:      40.000.000.-Ft 
Ivóvízminőség javítása:                     97.411.000.-Ft 

• Intézmények beruházási, karbantartási és eszközigényei 
mindösszesen a kommunális adó erre fordítható összegé-
vel azonos mértékben kerülhetnek megtervezésre. 

• A Cigány, a Szlovák és a Német Kisebbségi Önkor-
mányzat részére az állami normatíván felül … Ft önkor-
mányzati támogatást biztosítunk. 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 
felkéri a polgármestert, hogy a koncepció fentiekben 
megfogalmazott irányelvei szerint állítsa össze a 2011. 
évi költségvetést. 

 
Határidő: 2011. február 15. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 
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9. napirendi pont tárgya: Kerepesi Községszolgáltató Nonprofit Kft. Felügyelő Bizott-
ságába tag delegálása (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: A választásokat követően mások kerülhetnek, mint min-
den más helyre is. Itt a javaslatom az, hogy Kiss Károly alpolgármester úr volt a kft Felü-
gyelő Bizottságának elnöke, most javaslom Kovács Zoltán kerepesi lakost a Felügyelő 
Bizottság tagjának, elnökének pedig Ignác János kerepesi lakost. A tagok esetében 
10.000.-Ft/hó összegben kérem megállapítani a tiszteletdíjat, az elnök esetében pedig ha-
vonta 15.000.-Ft-ban. Kérdés? Ha nincs, kérem, hogy aki egyetért a két személy delegálá-
sával, kézfeltartással jelezze. 9 igen szavazattal, 1 ellenszavazat és 1 tartózkodás mellett a 
Kerepesi Községszolgáltató Nonprofit Kft. Felügyelő Bizottságába tag delegálása tárgyá-
ban Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 

 

267/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete a Kerepesi Községszolgáltató Nonprofit Kft. 
Felügyelő Bizottság tagjának Kiss Károly alpolgár-
mester helyett Kovács Zoltán 2145 Kerepes, Kiss E. 
u. 14. szám alatti lakost javasolja. A felügyelő bizott-
ság elnökének tiszteletdíját megválasztás napjától, 
2010. október 15-től 15.000.-Ft/hó összegben, a tagok 
tiszteletdíját 10.000.-Ft/hó összegben határozza meg. 
Elnöknek Ignác János 2144 Kerepes, Rozmaring u. 
30. szám alatti lakost választja meg. 
 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete felkéri a polgármestert és a Kerepesi Község-
szolgáltató Nonprofit Kft. vezetőjét, hogy a szükséges 
okiratokat írja alá.  
 
Határidő: 2010. december 22. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester Vass Lajos 
ügyvezető 

 
10. napirendi pont tárgya: Forrás Művelődési ház közbeszerzési eljárásához hivatalos 
közbeszerzési tanácsadó kiválasztása (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Olvasták, bizottság? 
 
Mácsai-Krizsán Marianna képviselő: Ezt is tárgyaltuk, egyhangúan elfogadta a bizottság. 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Ha másnak nincs, akkor kérem, hogy aki egyetért azzal, 
hogy a Faluház felújítása, bővítése közbeszerzési eljárás lebonyolítására a Hajdu Ügyvédi 
Irodát kérjük fel, 300.000.-Ft + ÁFA összegű ajánlat ellenében, kézfeltartással jelezze. 11 
igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a Forrás Művelődési Ház közbeszer-
zési eljárásához hivatalos közbeszerzési tanácsadó kiválasztása tárgyában Kerepes Nagy-
község Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
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268/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

   
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete a Faluház felújítására és bővítésére irányuló 
közbeszerzési eljárásának lebonyolítására az ajánlati 
felhívás tervezetének összeállítására felkéri a Hajdu 
Ügyvédi Irodát (1016 Budapest, Gellérthegy u. 14. II. 
em. 2.). Az önkormányzat a közbeszerzési eljárás bo-
nyolítására a hivatalos közbeszerzési tanácsadói tevé-
kenység lefolytatására elfogadja az ügyvédi iroda 
300.000.- Ft + ÁFA összegű ajánlatát.  

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete felkéri a polgármestert az ügyvédi irodával 
történő szerződés kötésre, valamint a képviselő-
testület következő ülésére az ajánlati felhívás terveze-
tének elkészítésére. 

 
Határidő: soron következő testületi ülés 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
Franka Pál Tibor polgármester: Kérem, hogy akik egyetértenek abban, hogy a Faluház 
bővítése pályázatának módosított engedélyezési terveit, valamint a kiviteli terveinek elké-
szítését az AXZ Kft-től rendeljük meg, 3,9 millió forint +ÁFA összeg értékben, kézfeltar-
tással jelezzék. 10 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 1 tartózkodás mellett a Forrás 
Művelődési Ház közbeszerzési eljárásához hivatalos közbeszerzési tanácsadó kiválasztása 
tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot 
hozta: 

 

269/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

  
Kerepes Nagyközség Önkormányának Képviselő-
testülete a Faluház felújítása és bővítése pályázatának 
módosított engedélyezési terveit, valamint a kiviteli 
terveinek elkészítését megrendeli az AXZ Kft-től 
3.900.000.-Ft + Áfa összegért.  

 

Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete felkéri a polgármestert az engedélyezési és  
kiviteli tervekre vonatkozó szerződés megkötésére. 

 

Határidő: 2010. december 20. 

Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 
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11. napirendi pont tárgya: Szilas-Menti Ivóvízminőség-Javító Önkormányzati Társu-
lás társulási megállapodása ellen tett törvényességi észrevétel (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Pál Tibor polgármester: Olvasták, a társulási megállapodás ellen tett törvényessé-
gi észrevételt a Pest Megyei Közigazgatási Hivatal, ezt kell átdolgoznunk, ezért kérem, 
hogy aki egyetért, kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás 
nélkül a Szilas-Menti Ivóvízminőség-Javító Önkormányzati Társulás társulási megállapo-
dása ellen tett törvényességi észrevétel tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat 
képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
     

270/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-
testülete – annak 6. és 7. pontján kívül – elfogadja a 
Pest Megyei Közigazgatási Hivatalnak a Szilas-Menti 
Ivóvízminőség- Javító Önkormányzati Társulás társu-
lási megállapodása ellen tett törvényességi észrevétel-
ét. 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-
testülete a törvényességi észrevétel alapján átdolgo-
zott Társulási Megállapodást a mellékeltek szerint jó-
váhagyja és felkéri a polgármestert annak aláírására. 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-
testülete felkéri a polgármestert, hogy e határozatáról 
a Közigazgatási Hivatalt értesítse, illetve küldje meg 
részére az aláírt módosított megállapodást. 

 
Határidő: 2011. január 9. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
12. napirendi pont tárgya: 2. számú házi gyermekorvosi feladat ellátása (írásban csa-
tolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
   
Franka Pál Tibor polgármester: Dr. Mokos Zsuzsanna Szilason praktizáló gyermekorvos 
szerződése 2010. december 31-én lejár. Mokos doktornő esetében sem tudom azt mondani, 
hogy felhőtlen lett volna a munkavégzés és az emberi tényezők a doktornő részéről, azon-
ban úgy értékelem az utóbbi egy évben sok minden az ő magánéletében javulást mutat. 
Szívesen meghallgatnám dr. Vaszil László képviselő véleményét. 
 
Dr. Vaszil László képviselő: Én mindenképen javasolnám a szerződés meghosszabbítását, 
semmilyen szakmai indok nem merült fel ezzel kapcsolatban, hogy probléma lenne. A fe-
ladat egyre több, mert sok a gyerek. Szereti a gyerekeket, becsülettel ellátja a feladatot.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: De azzal is egyetértesz, hogy voltak olyan megingások 
más orvos esetében, hogy azt kellett javasolnunk, hogy váljunk meg egymástól.  
 
Dr. Vaszil László képviselő: Volt egy elég hosszú ideig tartó betegsége, de ezen túl va-
gyunk már, visszaállt a munkába teljes gőzzel. 
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Franka Pál Tibor polgármester: Másnak hozzászólása? Ha nincs, akkor kérem, hogy aki 
egyetért azzal, hogy dr. Mokos Zsuzsanna házi gyermekorvost további három évre területi 
ellátási kötelezettséggel megbízzuk, kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellensza-
vazat és tartózkodás nélkül a 2. számú házi gyermekorvosi feladat ellátása tárgyában Kere-
pes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
     

271/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete dr. Mokos Zsuzsanna házi gyermekorvost 
további 3 évre, 2011. január 1-től 2013. december 31-
ig területi ellátási kötelezettséggel megbízza a 2. sz. 
gyermekorvosi körzet házi gyermekorvosi feladatai-
nak ellátásával. 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete felkéri a polgármestert, hogy az önkormány-
zat ügyvédje által szükségesnek tartott esetleges mó-
dosításokkal előkészített megbízási szerződést dr. 
Mokos Zsuzsanna házi gyermekorvossal kösse meg. 

 
Határidő: 2010. december 22. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
13. napirendi pont tárgya: 1. számú háziorvosi feladat ellátása (írásban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
   
Franka Pál Tibor polgármester: Olvasták, Havay doktor úrról van szó, a HAVAY Egés-
zségügyi Szolgáltató Bt. volt a cége, ennek meg óhajtja változtatni a nevét, a továbbiakban 
VIDOMI Egészségügyi és Szolgáltató Kft-re. Pontosítva a HAVAY Egészségügyi Szolgál-
tató Bt. már nincs, helyette a VIDOMI Egészségügyi és Szolgáltató Kft. van. Aki ezzel 
egyetért, kézfeltartással jelezze. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül a 
1. számú háziorvosi feladat ellátása tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képvi-
selő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
     

272/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

   
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-
testülete dr. Havay Miklós, mint a HAVAY Egés-
zségügyi Szolgáltató Bt. cégjegyzésre jogosult képvi-
selője kérelmére 2010. december 31-i nappal felbontja 
a területi ellátási kötelezettséggel végzett háziorvosi 
ellátására kötött szerződést a HAVAY Egészségügyi 
Szolgáltató Bt-vel (1173 Budapest, Barátka u. 19. 
cégjegyzék szám: 01 06 719615). Továbbiakban 
2011. január 1. napjától szerződést köt területi ellátási 
kötelezettséggel végzett háziorvosi ellátásra a 
VIDOMI Egészségügyi és Szolgáltató Kft. (1037 Bu-
dapest, Folyóka u. 24. B. ép. 1 em. 4., cégjegyzék 
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szám: 01 09 942998) képviseletre jogosultjával, dr. 
Havay Miklóssal. 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete felkéri a polgármestert, hogy az önkormány-
zat ügyvédje által szükségesnek tartott esetleges mó-
dosításokkal előkészített megbízási szerződést dr. 
Havay Miklós házi orvossal kösse meg. 
 
Határidő: 2010. december 22. 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
14. napirendi pont tárgya: Egyes szociális és egészségügyi kérdések rendezése (írás-
ban csatolva) 
 
A napirendi pont előterjesztője: Franka Pál Tibor polgármester 
 
Franka Tibor polgármester: Az anyagot megkapták, átadnám a szót Vaszil doktor úrnak, 
a bizottság elnökének. 
 
Dr. Vaszil László képviselő: Három dolgot tárgyalt a bizottság, az egyik a segélyezésnek a 
gyakorlata, illetve abban történő átalakítás, a másik az alapellátás fejlesztése, megerősítése 
és a harmadik a háziorvosok helyettesítése, egymás közti helyettesítésnek megoldása. Miu-
tán megkapta mindenki az anyagot, néhány kiegészítést tennék csak hozzá. Az átmeneti 
segélyekről szóló módosítást a bizottság megtárgyalta és egyhangúan javasolja, amely ar-
ról szól, hogy amennyiben a törvény lehetőséget ad, a segélyezést ne készpénz kifizetési 
formájában, hanem természetbeni juttatásként valósítsuk meg. Ismert tény, ha egy segély 
összege relatíve túl magas, akkor az ember, a rászoruló rászokik a segélyre, nincs motivá-
ció, hogy kimásszon a nehéz helyzetéből, és segélytől segélyig él. Ez a veszély azért nem 
fenyeget minket. De az is ismert, ha túl alacsony a segély, akkor elvész a segély, mert ha 
van ötvenezer forint tartozása villanyszámlába, kap ötezer forint segélyt, akkor abból nem 
egy részletet fizet ki a villanyszámlából, hanem az elporlik. A túl alacsony segély gyakor-
latilag kidobott pénz. Nehéz a helyzet, az ország helyzete is nehéz, kerepesi lakosság hely-
zete is nehéz, egyre többen fordulnak segélyért, egyre inkább ez a gyakorlat volt már ki-
alakulóban az elmúlt években, hogy csak pár ezer forintos segélyeket tudott a bizottság 
vagy a testület juttatni. Ami szemmel láthatóan nem ért célba, eljutott a kocsmáig, a játék-
gépig, de nem oda, ahova egyébként kellett volna. Illetve ennek ellenére, hogy kis össze-
gekről van szó, összességében elég nagy kiadást jelentett az önkormányzatnak. Kidolgoz-
tunk a bizottságban egy olyan rendszert, ami a természetbeni juttatást utalványozás formá-
jában kívánja megvalósítani, ami annyit tesz, hogy a segélyt kérő illetve rászoruló ember 
konkrétan meghatározza a kérelmében, mi az a nehéz helyzet, amibe került, és mi az, amire 
a segélyt fordítani szeretné. Ezek nagyjából sztenderd dolgok, mert általában élelmiszer, 
gyógyszer ritkábban ruha. Előfordul, hogy van egy szűkös költségvetésű család, akinek 
bejön pl. egy betegség, gyorsan kell a pénz, elmegy, és hónap végére nem marad élelemre. 
A kérelmező megjelöli, hogy mire kéri, a bizottság dönt, hogy mennyi jut, illetve jut-e, 
ennek megfelelően utalvány kerül kiállításra, amivel meghatározott kereskedelmi egysé-
gekben: gyógyszertár, élelmiszer bolt, amelyekkel az önkormányzat megállapodást köt, az 
utalványt beválthatja. A kereskedelmi egység vezetője utólagos elszámolásban az önkor-
mányzattól megkapja az áru ellenértékét. Ezzel lehetne biztosítani azt, ha kevés pénzünk 
van, az ne elszóródjon, hanem értelme legyen odaadni. A második pont az alapellátás meg-
erősítése és fejlesztése, ez egy kicsit bonyolultabb és több magyarázatot igényel. Az előter-
jesztést kiegészíteném néhány apró technikai dologgal az itt ülők kedvéért, mi is ez a kon-
cepció. Arról szól, hogy az egészségügyi alapellátás – háziorvosok, házi gyermekorvosok, 
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fogorvosokról beszélünk – ennek a feladatnak az ellátása, az ellátás biztosítása az egés-
zségügyi törvény szerint az önkormányzaté. Gyakorlatilag ez úgy működik országszerte, 
hogy az önkormányzatok szerződést kötnek az alapellátó szolgáltatást biztosító bt-kkel, 
kft-kkel, amik általában az ott dolgozó orvos tulajdonában vannak. Kiszervezik a feladatot, 
egy  külső vállalkozásba. Az orvosi vállalkozás hármas rendszer, két féllel kell szerződni. 
Egyrészt OEP-el, ők adják a finanszírozást, és az önkormányzattal, a feladat átvállalásra. 
Sok önkormányzat, ha telik az erejéből, ezen felül még támogatja a praxisokat. A bizott-
sággal közösen sikerült egy olyan rendszert kialakítani, ami biztosítaná azt, hogy a meglé-
vő források átcsoportosításával plusz külső források bevonásával több pénzt lehet juttatni 
az alapellátás megerősítésére és mindezek mellett, vagy mindezt úgy, hogy az önkormány-
zatnak a szava ott van, ki tudja jelölni a csapásirányt, mire van éppen szükség egy adott 
praxisban. Nyilván az adott orvossal egyeztetve, de gondolok itt arra pl., hogy épület fel-
újítás, állagmegóvástól egészen az eszközfejlesztésig, az ellátás orvosi színvonalának a 
növeléséig. A rendszer lényege a meglévő forrás, az iparűzési adó, és itt kell még egy  kis 
kitérőt tennem, hogy miért az. Az iparűzési adóról szóló törvény megjelöl kivételeket, kik 
azok, akik nem kötelesek iparűzési adót fizetni, a mentesség körét. A kritériumokban az 
szerepel, hogy közszolgáltatást végeznek, és közpénzből végzik ezt. Nem szerepel, pedig 
nyilván valóan ott kellene lennie, az alapellátást végző vállalkozásoknak. Szerepelnek rajta 
pl. az egyházak, oktatási intézmények. Ez egy jogalkotói gikszer, mert amikor az iparűzési 
adóról szóló törvényt hozták, akkor még a praxisok mindegyike közalkalmazotti jogvi-
szonyban működött. Nem volt ilyen értelemben privatizált alapellátás. Évekkel később 
született a praxistörvény, évekkel később kezdték a feladatok kiszervezését, de a mai napig 
nem módosították az iparűzési adóról szóló törvényt. Felmerült már ennek az igénye, de 
még nincs konkrétum. A másik kiegészítés, hogy a külső források bevonásához egy alapít-
ványt kellene létrehozni, ez volt az elképzelés pillére, mert az alapítvány, mint civil, eleve 
pályázhat közpénzekre, egy százalékokat gyűjthet, illetve egyéb lakossági gyűjtéseket 
szervezhet. Az alapítvány fogná össze az egészet. Az alapítványnak juttatná az önkor-
mányzat minden évben meghatározott időben az iparűzési adóból befolyt összeg részét, az 
alapítvány ehhez még gyűjt. Az alapítvány évente egyszer, pályázati úton osztaná vissza 
ezt a pénzt az alap ellátóknak. Ez a pályázati rendszer biztosítja azt, miután az alapítvány 
úgy lesz létrehozva, hogy az önkormányzat legyen benne többségben, a kuratóriumban, a 
testületi tagokból kell úgy összeállítani, lehet benne külsős is, mert az sem hátrány, ha 
szakmai referens is van benne, hogy az önkormányzatnak legyen döntő szava, mert innen-
től fogva az határozza meg, mire megy a pénz, amire a pályázatot kiírják. Ezzel el lehet 
kerülni pl. azt, amivel szembesültünk, hogy fel kell újítani a rendelőket, mert 20-30 évig 
semmi nem történik az épületekkel, az udvarral, a műszerezettséggel, de egyszer csak va-
lamit kellene csinálni, ami egyszeri nagy teher. Amire általában nincs pénz, ha van is, ak-
kor sem jó szívvel adják, mert valahova máshova kell. Ez egy folyamatos fejlődést, meg-
maradást biztosítana a helyi alapellátásnak, és miután az önkormányzat van többségben a 
kuratóriumban, ezután az önkormányzat határozza meg azt, hogy mire megy a pénz. Ha 
műszerfejlesztésre vagy beszerzésre kerülne sor, az egyértelműen az alapítvány tulajdoná-
ba kerülne, és az alapítvány kihelyezetten működtetné az illető alapellátónál. Ennek azért 
van jelentősége, mert ha úgy hozza az élet, orvos váltás van, az illető orvos nem viszi ma-
gával az eszközt, mert az a praxishoz tartozik, illetve az önkormányzati alapítvány tulajdo-
nában marad. Nem megy szélnek a beruházás, hanem a kerepesi lakosok biztonságosabb 
alapellátását teszi lehetővé. A harmadik pont a szabadságolás összehangolása, ez nehéz 
feladat, ezt is megbeszéltük már, a probléma általában úgy vetődik fel, hogy mi az, hogy az 
illető orvos elmegy szabadságra, és nincs itt senki és nincs se ezen az oldalon, se a másik 
oldalon senki. Jelen pillanatban a törvény úgy szól, hogy a háziorvosnak a helyettesítéséről 
önmagának kell gondoskodnia, szerződésben is szerepel, hogy a hivatalos helyettes, illetve 
lehet mással is helyettesíthetni. De miután nincs annyi orvos, hogy ha valaki elmegy szabi-
ra, jöjjön kívülről helyette valaki, ezért ezt mindenki úgy oldja meg, hogy párosával adott 
településen belül, egymást helyettesítik. Ez mindenképen azt jelenti, ha egyik háziorvos 
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szabadságon van, az ő praxisát egy másik háziorvos látja el, aki a sajátját is ellátja közben, 
így kétszer annyi feladata van, illetve nyilván ebből adódnak bizonyos gondok, pl. na-
gyobb várakozási idő. Ennek a megoldása igazából az lenne, hogy létezne egy olyan csa-
pat, mondjuk regionális szinten, akik csak helyettesítést végeznek, de ez messze túlmutat 
Kerepes lehetőségein. Ezért az ÁNTSZ úgy rendelkezik, hogy a helyettesítés végezhető a 
helyettesítő orvos rendelőjében és rendelési idejében. Ebből vannak a problémák, mert két 
rendelőben történne az ellátás, területileg is elég messze vannak egymástól, és amikor dé-
lután az ember odamegy, akkor szembesül azzal, hogy szabadságon van az orvos, a  másik 
viszont délelőtt volt, és lecsúszik az ellátásról, illetve marad az ügyeleti ellátás. Amit kita-
láltam, az arról szólna, hogy muszáj párosával helyettesítésről gondolkodni. A probléma 
akkor tudna mérséklődni, ha az nem fordulna elő, hogy egyszerre két orvos megy el sza-
badságra, és egyik oldalon nincs senki. Kicsit komolyabb összehangolást igényel a dolog 
és ez szokott elmaradni. Erre gondoltam ki egy olyan rendszert, amelyik egyenlőre nem az 
idősebb korosztályt érinti. A rendszer lényege, hogy Kerepes honlapján megjelenne egy 
internetes naptár, ami interaktív naptár lenne, amiben a háziorvosoknak lenne beírási jo-
guk, mindenki saját jelszóval és belépési kóddal. A naptárban kellene bejelölni a szabadsá-
got, ki mikor megy, ha látja, pl., hogy egy napon már ketten hiányoznak, nem mehet el 
harmadik orvos is, mert akkor nincs elég alapellátó a faluban. Egy kicsit összehangoltabbá 
tenné ez a rendszer a szabadságolást. De ez a rendszer csak akkor működik, ha mindenki 
beírja magát. Szankcionálni lehetne, hogy aki bizonyítottan elmulasztja a bejegyzést a nap-
tárban, az adott évben kizárható az előbb említett alapítványi pályázók köréből.  
 
Kovács Antal képviselő: Általában tetszik, amit elmondott Vaszil doktor, az utalványo-
záshoz szólnék hozzá. Szeretném, ha ez névre szóló lenne, és személyi igazolvánnyal lenne 
érvényes, ne az legyen, hogy eladják. A kereskedők ne fogadjanak el mástól, csak akinek a 
nevére szól.  
 
Franka Pál Tibor polgármester: Arról van szó, hogy mind a három dolog nagyon fontos, 
az is, hogy pénz helyett utalványt adjunk, és így sokan nem fogják kérni, mert azt nem 
tudja mondjuk a játékgépbe bedobni. Így egyrészt pénzt spórolunk vele. Utalványos rend-
szer lesz, bélyegzővel ellátva, kereskedőknél olykor próbavásárlást fogunk végrehajtani, 
nagyon komolyan vesszük, hogy csak azt az élelmiszert veheti meg, amire az utalvány szól 
és a kereskedő is vezet majd erről kimutatást, két-három havonta történhetne elszámolás a 
nyugták alapján. A szabadságolás is nagyon fontos, mert ha Szilason nincs orvos Kerepe-
sen veszekednek, és fordítva, ezért igyekszünk szabályozni ezt. A harmadik pedig, hogy az 
alapítvány azért nagyon fontos, hogy alapvető felszereltségeken túl legyenek olyan speciá-
lis felszereltségeink, amelyek a település lakóinak egészségét szolgálja.  
 
Kovács Antal képviselő: Annak idején tervbe vettük EKG készülék vásárlását is többek 
között, mert nem volt az orvosoknál, és be kellett utalnia a kórházba a beteget.                     
 
Franka Pál Tibor polgármester: Kérem, hogy kézfeltartással jelezze, aki egyetért azzal, 
hogy az önkormányzat a pénzbeli, természetbeni és személyes gondoskodást nyújtó szociá-
lis ellátások helyi szabályozásáról szóló rendeletében a pénzbeli ellátások körének egy 
részét természetbeni juttatás formájában nyújtott ellátásra módosítja. 11 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az egyes szociális és egészségügyi kérdések rendezése 
tárgyában Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot 
hozta: 

273/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete elfogadja az Egészségügyi és Szoci-
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ális Bizottság javaslatát és módosítani kívánja az 
önkormányzat a pénzbeli, természetbeni és szemé-
lyes gondoskodást nyújtó szociális ellátások helyi 
szabályozásáról szóló 15/2006.(IV.28.) és a gyer-
mekvédelem helyi rendszeréről szóló 
16/2006.(IV.28.) rendeleteit annak érdekében, 
hogy az önkormányzat által nyújtott pénzbeli ellá-
tások körének egy részét természetbeni juttatás 
formájában nyújtott ellátásra módosítsa. 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete felkéri a jegyzőt, hogy a következő testü-
leti ülésre a rendeletek módosítását készítse el. 
 
Határidő: következő képviselő-testületi ülés 
Felelős: Oláh János jegyző 

 
Franka Pál Tibor polgármester: Kérem, hogy kézfeltartással jelezze, aki egyetért azzal, 
hogy a településen tevékenykedő háziorvosok az önkormányzattal kötött szerződésének 
módosítására vonatkozóan a háziorvosok szabadságolási rendjének összekapcsolásának 
ésszerűsítése céljából kialakítsák az új szabadságolási rendet. 11 igen szavazattal, ellensza-
vazat és tartózkodás nélkül az egyes szociális és egészségügyi kérdések rendezése tárgyá-
ban Kerepes Nagyközség Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
 
               274/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 
 

Kerepes Nagyközség Önkormányzat Képviselő-
testülete elfogadja az Egészségügyi és Szociális 
Bizottság javaslatát a településen tevékenykedő 
háziorvosok önkormányzattól kötött szerződésé-
nek módosítására vonatkozóan, a háziorvosok 
szabadságolási rendjének összekapcsolásának 
kapcsán. 
 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete felkéri a polgármestert, hogy az ön-
kormányzat ügyvédjének bevonásával készítse elő 
a vállalkozói szerződések szükséges módosítását a 
szabadságolási gyakorlat és rend kialakítása és 
összehangolása érdekében.  
 
Határidő: következő testületi ülés 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
Franka Pál Tibor polgármester: Kérem, hogy kézfeltartással jelezze, aki egyetért az 
Egészségügyi és Szociális Bizottság javaslatával a településen működő egészségügyi alap-
ellátás és az egészségügyi intézményeknek helyet adó épületek fejlesztésének támogatására 
irányuló alapítvány létrehozásával. 11 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az egyes szociális és egészségügyi kérdések rendezése tárgyában Kerepes Nagyközség 
Önkormányzat képviselő-testülete az alábbi határozatot hozta: 
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275/2010.(XII.16.)Kt. határozat: 

 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete támogatja az Egészségügyi és Szo-
ciális Bizottság javaslatát a településen működő 
egészségügyi alapellátás fejlesztésének támogatá-
sára irányuló alapítvány létrehozására. 
 
Kerepes Nagyközség Önkormányzatának Képvi-
selő-testülete felkéri a polgármestert, hogy az ön-
kormányzat ügyvédjének közreműködésével az 
alapítvány alapító okiratának a tervezetét a követ-
kező testületi ülésre készítse elő. 
 
Határidő: következő testületi ülés 
Felelős: Franka Pál Tibor polgármester 

 
Franka Tibor polgármester megköszöni a részvételt és az ülést 17 óra 15 perckor bezárja 
és zárt ülést rendel el. 
 
 
 

K. m. f. 
Franka Pál Tibor    Oláh János 
      polgármester jegyző 

 
 
 
 
 

  Dr. Vaszil László Farkas Zsuzsa 
képviselő, jegyzőkönyv hitelesítő       képviselő jegyzőkönyv hitelesítő 
 
 


